

# XIAO-RONG TANG

**Social work department**

**South China Agricultural University**

**Guangzhou,China**

**Tel:086-13672411579**

**E-mail: happytangxr@163.com**

## 个人信息 PERSONAL DETAILS

出生日期 Date of Birth 1976 年 1 月 January 1976  
出生地 Place of Birth 中国湖北荆州 Jingzhou, Hubei, China

## 研究兴趣 RESEARCH INTERESTS

儿童福利（尤其是孤儿） child welfare (especially in orphans)

社会经济发展(尤其是女农民工)Social economic development (especially about the migrant woman from rural to city)

## 教育 EDUCATION

博士 2014 华东理工大学社会工作学院 中国上海（导师：范斌）

**Ph.D.2014** Social work school, East China University of Science and  
Technology,Shanghai, China (Adviser: Prof. Fan Bin, ECUST)

硕士 2001-2004 华东理工大学社会工作学院 中国上海（导师：徐永祥）

**M.S.2001-2004** social work school, East China University of Science and  
Technology, Shanghai, China (Adviser: Prof. Yong-Xiang Xu ,ECUST)

本科 华中农业大学社会学系 中国武汉

**B.A.1994-1998** Sociology department, Central China Agricultural University,  
Wuhan,China.

## □□ EMPLOYMENT

2004-现在 华南农业大学社会工作系教师，中国广州

2004-present      Social work teacher, South China Agricultural University,  
Guangzhou, China  
1998-2001      湖北荆州电视台 记者  
1998-2001      **Journalist**, Jingzhou TV station, Hubei,China

### 期刊文章 JOURNAL ARTICLES

唐晓容, 范斌, 规训、反抗与共识再生产: 基于一起农村傍大款事件的研究, 华东理工大学学报(社会科学版), 2014年第4期第1-9页

Tang X-R, Fan Bin. (2014). Discipline, resistance and the reproduction of consensus: The research of a rural girl to find sugar daddy. *Journal of East China University of Science and Technology (Social Science Edition)*, 296(4), 1-9.

唐晓容, 孤残儿童“类家长”社会支持网络的构建, 贵州社会科学, 2014年第8期第145-148页

Tang X-R. (2014). The construction of supportive network for the disabled orphan's adoptive parents. *Guizhou Social Sciences*, 8, 145-148.

唐晓容, 社会组织: 农民工福利供给的新主体, 2011年第10期第661-665页

Tang X-R. (2011). NGO: New provider of migrant farmer's social welfare. *Journal of Shanxi Agricultural University (Social Science Edition)*, 10(7), 661-665.

唐晓容, 小组工作在农民工艾滋病同伴教育中的应用, 长沙民政职业技术学院学报, 2010年第8期第145-148页

Tang X-R. (2010). The application of group social work in the peer education of AIDS victim among migrant farmers. *Journal of Changsha Social Work College*, 17(2), 16-19.

唐晓容, 小组社会工作本土化的困境, 福建论坛, 2010年第4期第139-143页

Li Y-Y, Tang X-R. (2010). The dilemma of localization of group social work. *Fujian Tribune (The Humanities & Social Sciences Monthly)*, 4, 139-143.

唐晓容, 论我国戒毒模式中社会工作者的角色, 社会工作导刊, 2008年第8期第145-148页

Tang X-R. (2008). The role of social workers in the drug addict's recovery pattern in China. *Journal of Social Work*, 7, 10-13.

唐晓容, 黎赐章, 企业参与志愿活动的功能及模式, 特区经济, 2008年第11期第37-39页

Tang X-R,Li C-Z.(2008).The function and pattern of enterprise participating in volunteer service. *Special Zone Economy*,11,37-39.

唐晓容，农民工黑帮化过程的社会学分析，中国社会科学文摘，2004年第1期第50-57页。

Tang X-R(2004)A sociological analysis of the formation of the migrant farmers gang. *Chinese social science digest*,1,50-57.

博士论文：小姐与闲话：基于G村粉色化过程研究（即将出版）

Ph.D. thesis: Commercial sex workers and gossips:Based on the research of pink of G village(in press).

### **未来方向 FUTURE DIRECTIONS**

了解美国儿童福利更好地服务中国儿童与家庭

Understanding of **American child welfare** in order to use the theories and methods to serve the Chinese children and families.

了解美国移民社会服务状况，更好地服务中国女农民工

Understanding of **American immigrants social service condition** in order to better serve the Chinese migrant women from the countryside to the city.